
Skatebaan/urbanpark: 
Hier zij wij zeker voor, de jeugd heeft de toekomst. Laat ons toekomen wat wenselijk is en natuurlijk 
binnen een bepaald budget, wij willen hier zeker in meegaan. 
Ondersteuning, ook met de handen van de jeugd, dus ook zelf bergen verzetten in deze en de jeugd 
het gevoel heeft dat het van hun en door hun is gemaakt en verwezenlijkt. 
 
Emmapark: 
Gaat hier ook natuur verloren en zo ja, wordt dit ook gecompenseerd? 
Doet de provincie geen duit in het zakje? Is er wel subsidie aangevraagd bij provincie? 
Is er animo voor een beweegtuin in het Emmaterrein? 
Moet er gezien de uitbreiding van de faciliteiten in het Emmapark in de begroting geen rekening 
gehouden worden met stijgende onderhoudskosten kosten?
Heeft er een evaluatie plaatsgevonden omtrent de bestaande beweegtuin aan de Vijverlaan? Dit zou 
handig zijn om mee te nemen naar de planning voor de beweegtuin in het Emmapark. 
 
Nota Archeologie: 
Waar kunnen wij in Brunssum onze archeologische vondsten bezichtigen? 
Antwoord: In Brunssum staat op twee plaatsen een Archeoroute speerpunt: Landweer 
Schutterspark en Dorpstraat/nabij Gregoriuskerk. Op deze locaties wordt op een innovatieve 
manier het verhaal verteld van het archeologische onderzoek en de vondsten die er zijn 
gevonden (middeleeuwse Landweer en onderzoek opgraving Unitaskerk).

Bij het Clemensdomein kunnen in een vitrinekast een aantal vondsten uit het archeologisch 
onderzoek dat is uitgevoerd in het Clemenskerkje en de Unitaskerk bezichtigd worden. Voor 
het Clemensdomein wordt momenteel gewerkt aan een herinrichtingsplan van de vm. 
kloostertuin. Ook wordt gewerkt aan een digitale ontsluiting van de cultuurhistorische 
waarden van deze plek. 

Alle in Limburg tijdens gecertificeerd archeologisch onderzoek aangetroffen vondsten 
worden in het provinciaal voor Bodemvondsten bewaard. Dat bevindt zich sedert 2018 in De 
Vondst te Heerlen. Vondsten uit Brunssum kunnen ten alle tijden uitgeleend worden zodat 
deze tentoongesteld kunnen worden.

Zeer recent zijn ook alle vondsten uit een grote privécollectie (A. Adriaans) overgedragen 
aan De Vondst. Deze zullen daar in de ArcheoHotspot door vrijwilligers gewassen, gewogen, 
geteld en gesorteerd worden. Vrijwilligers uit Brunssum zijn daar uiteraard ook welkom.

Welke maatregelen moeten in Brunssum genomen worden om archeologisch- en cultureel erfgoed 
economisch winstgevend te maken? 
Antwoord:
- Archeologisch- en cultureel erfgoed opnemen in het toeristisch beleid van de gemeente;
- De diverse speerpunten van de Archeoroute zullen in een provinciaal netwerk/fietsroute 

worden ontsloten met daarbij extra publiciteit; project van Limburg Marketing.
- Door archeologisch en cultureel erfgoed (digitaal) te ontsluiten worden toeristen 

aangetrokken. Door dit regionaal op te pakken wordt dit versterkt.

Wat veranderd er nu werkelijk t.a.v. voorafgaande jaren? 
Antwoord:
Aan het archeologische proces verandert er niets. Archeologisch onderzoek maakt integraal 
deel uit van het ruimtelijke ordeningsproces. Indien archeologische waarden bedreigd 
worden door ruimtelijke ontwikkelingen dient - indien nodig -  onderzoek uitgevoerd te 
worden.



Wat er wel verandert is dat de gemeente inwoners wil betrekken bij het archeologisch proces 
door bijvoorbeeld publieksgerichte activiteiten te organiseren tijdens archeologisch 
onderzoek. Daarnaast is het belangrijk om daar waar dat mogelijk is de cultuurhistorische 
waarden terug te brengen in de openbare ruimte en wordt behoud in situ gestimuleerd. Een 
mooi voorbeeld is de onlangs aangetroffen waterput in Merkelbeek. Deze waterput is 
behouden en er zal straks in de openbare ruimte naar verwezen worden. Aan de 
herinrichting openbare ruimte van het Clemensdomein ligt een archeologisch vooronderzoek 
ten grondslag die als inspiratiebron diende voor het ontwerp.

Is dit een gezamenlijk stuk, Parkstad bijvoorbeeld, omdat er veel gesproken wordt over andere 
streken in Parkstad? 
Antwoord: In de meeste Parkstadgemeenten is een dergelijke beleidsnota vastgesteld 
(Kerkrade, Voerendaal, Simpelveld, Heerlen, voormalige gemeente Onderbanken en 
Landgraaf). De nota is opgesteld door de regioarcheoloog van Parkstad, die inmiddels al 
meer dan 10 jaar vorm geeft aan het archeologiebeleid van de Parkstadgemeenten. Omdat 
archeologie niet eindigt bij de gemeentegrenzen en de archeologische beleidskaart met 
ondergrenzen onderzoeksplicht ook voor alle Parkstadgemeenten hetzelfde is, is ervoor 
gekozen om de beleidsnota zo op te stellen dat de archeologie van Parkstad in het 
algemeen besproken wordt. Maar bij iedere Parkstadgemeente ligt vervolgens de focus op 
de betreffende Parkstadgemeente.

Met welke taken wordt het takenpakket van archeologie uitgebreid? 
Antwoord: De taken voor de regioarcheoloog blijven onveranderd: beheer, behoud, 
beschermen en ontsluiten van het archeologisch erfgoed.

Bezit de gemeente Brunssum een verstoringsbronnenkaart? Zo niet, vind het college het nuttig om 
een verstoringsbronnenkaart te maken?
 Antwoord: Bij de actualisatie van de Archeologische beleidskaart zijn de verstoringen 
meegenomen en aangeduid op de kaart. 

Daarnaast wordt tijdens het archeologisch bureauonderzoek (de eerste fase van de 
Archeologische Monumentenzorg Cyclus) de mogelijke verstoringen in een bepaald 
plangebied in kaart gebracht. Doel van dat bureauonderzoek is het opstellen van een 
archeologisch verwachtingsmodel. Indien blijkt uit de bureaustudie dat de bodem daar 
verstoord is, zal de archeologische verwachting voor dat plangebied worden bijgesteld naar 
laag.

Jaar rekening Rd4: 
Wordt in deze begroting ook rekening gehouden met de nog steeds stijgende prijzen, oorlog in 
Oekraïne en de inflatie? 
Antwoord: Er is in de begroting waar mogelijk rekening gehouden met de te verwachten 
kostenstijgingen die op het moment van het samenstellen van de begroting bekend waren. 

Onvoorziene omstandigheden voor 2023 zoals de Oekraïne-oorlog zijn moeilijk inschatbaar 
en zijn waar mogelijk mee genomen. 

1. Brandstof , er is ten opzichte van de begroting 2022 rekening gehouden met 27,5% 
stijging van de brandstofprijzen.

2. CAO-verhoging: er is rekening gehouden met een stijging van 3,5%

Op pagina 7/19 van de begroting staat dat het weerstandsvermogen 95,8% is, leg eens uit waarom er 
nog eens ruim 1miljoen in het weerstandsvermogen gepompt moet worden? 



Antwoord: Door de toevoeging van het positieve resultaat van afgelopen jaar (2021) +/- 1 
miljoen euro, komt het weerstandsvermogen uit op 95,8 %. Tot en met 2020 bedroeg 
dit  77%.

Beekdaelen heeft 36.000 inwoners, Brunssum 27.000, waarom is het weerstandsvermogen van 
Brunssum groter dan dat van Beekdaelen? 
Antwoord: De reden hiervoor is dat een gedeelte van de inzameling (het voormalige gedeelte 
Schinnen) nog door RWM in beheer is, over dit gedeelte is in het verleden dan ook bij Rd4 
geen weerstandsvermogen over opgebouwd. 


